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     Conducerea A.G.V.P.S. din România a întreprins, în interesul asociațiilor de vânători și pescari 

recreativi afiliate și neafiliate, următoarele acțiuni/activităţi: 

 în ultima perioadă, A.G.V.P.S. din România a participat prin domnii Neculai Șelaru și Mugurel 

Drăgănescu, în repetate rânduri, la ședințele de lucru ale Comisiei și Subcomisiei pentru 

agricultură, silvicultură și servicii specifice, dar și Comisiei pentru mediu și echilibru ecologic, 

ambele din cadrul Camerei Deputaților, unde s-au dezbătut modificări ce vor fi aduse Legii nr.  

407/2006. În data de 13.11.2018, în cadrul ședinței comune a celor două comisii, au fost admise 

mai multe amendamente la legea vânătorii, printre care amintim, succint: redefinirea vânătorii, 

clarificarea răspunderii privind despăgubirile în cazul accidentelor auto în care sunt implicate specii 

cinegetice, obligațiile exacte ale gestionarilor de fonduri cinegetice privind despăgubirea 

agricultorilor și fermierilor în cazul pagubelor produse de specii cinegetice din Anexa 1 la lege, 

stabilirea răspunderii privind pagubele și daunele în cazul atacurilor produse de speciile sălbatice 

din Anexa 2 la lege în sarcina Ministerului Mediului, limitarea obligaţiei de evaluare doar la 

populațiile speciilor sedentare din Anexa 1 la lege, iar la speciile de mamifere din Anexa 2 la lege 

împreună cu structurile Ministerului Mediului etc. Avem convingerea că aceste modificări pe care 

deputaţii din comisiile amintite le-au susţinut, vor fi aprobate în plenul Camerei Deputaților din 

data de 21.11.2018 și, ulterior, vor fi promulgate de Președintele României, pentru a intra în 

vigoare și punere în aplicare; 

 în data de 14.11.2018, A.G.V.P.S. din România a participat prin domnii Vladimir Talpeș și 

Romeluș Ploscaru, la sediul A.N.S.V.S.A., alături de reprezentanți ai M.A.P., la o întâlnire cu 

caracter informal privind P.P.A., unde experții C.E. – dr. Martins Serzants (Lituania) și dr. Paulis 

Basauskas (Letonia) – au prezentat măsurile aplicate de autorități în vederea combaterii P.P.A. la 

mistreți în Lituania, Letonia și în alte țări europene, subliniind rolul activ al vânătorilor în această 

problemă și încurajarea vânătorii la toate speciile, inclusiv în focare, prin metode ce nu dislocă 

vânatul (pânda, dibuit, capcane). Un alt subiect abordat a fost cel legat de stimulentele și 

despăgubirile acordate gestionarilor fondurilor cinegetice, atât pentru aplicarea măsurilor de 

biosecuritate, monitorizare, cât și pentru carcasele mistreților confiscați, care sunt  

suportate/compensate în procent de 75% de C.E. 

 în perioada 14-15.11.2018, A.G.V.P.S. din Romania, a participat prin dl. Mugurel Drăgănescu, la 

ședința Comisiei pentru ape, păduri, pescuit și fond cinegetic, din cadrul Senatului României, care 

a avut loc în Orașul Bușteni, Județul Prahova. La această ședință deschisă, alături de distinșii 

senatori Costel Soptica, Emanoil Savin, Nicolae Avram şi Remus Mihai Gotiu, a participat și dl. 

Ministru Ioan Deneș, precum și reprezentanți ai M.M., A.N.A.P., R.N.P., A.N.P.A., G. F. Ploiești și 

Brașov, Prefectura Prahova, C.J. Prahova etc. Dintre temele dezbătute amintim: măsuri privind 

protecția și conservarea resurselor de apă, măsuri privind ocrotirea pădurilor împotriva tăierilor 

ilegale, măsuri privind stoparea poluărilor, dar și problematica la zi privind pescuitul recreativ, 

vânătoarea, și protejarea fondul cinegetic și forestier de fenomenul ENDURO. Reprezentatul 

A.G.V.P.S. a adus în discuție ”problematica” carnivorelor mari, asupra căreia membrii comisiei au 

promis că se vor implica pentru o rezolvare echitabilă, care să aducă într-un echilibru real 

populațiile de carnivore mari cu omul, bunurile acestuia, dar și animalele sălbatice pradă.  

 în data de 14.11.2018, preşedintele A.V.P.S. Bucureşti (Neculai Şelaru) a organizat, în interesul 

prestigiului A.G.V.P.S. din România, dar nu numai, o vânătoare demonstrativă de mistreţi, cu 

preşedintele CIC (George Aman), directorul executiv CIC (Tomas Mărgescu) şi noul director 

adjunct CIC (Tristan Breijer), prilej de prezentare a situaţiei concrete a efectivelor de mistreţ din 

România şi de dezbatere a problemelor importate odată cu PPA; s-au văzut peste 100 de mistreţi, 

din care au fost vânaţi selectiv 13, toţi fără probleme de sănătate.  
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